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BRM.0002.10.2019 

 

Protokół Nr XIV/19 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 27 listopada 2019 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 10 radnych: radny Leszek Jakubowski – nieobecny, radny Maciej 

Kapturski – nieobecny, radna Jadwiga Kopycka – nieobecna, radna Anna Majstrak– nieobecna, 

radny Piotr Sadza – nieobecny. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Paweł 

Kaczmarek oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2. 
Wiceprzewodniczący M. Plewa przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XIII/19 z 30 października 2019 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 

Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r.; 

2) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego; 

3) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Szydłowiec na 

lata 2020-2022; 

4) udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącą 

sposobu przeprowadzenia konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca 

w sprawie zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II; 

5) zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 im. 

Jana Pawła II w Szydłowcu.  

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Szydłowiec w roku 

szkolnym 2018/2019. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

10. Sprawy różne. 

11.  Zamknięcie obrad. 
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Ad 3.  

Przewod. obrad poinformował, że  protokół Nr XIII/19 z 30 października 2019 r. był 

wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie go bez odczytania. 
 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu w systemie elektronicznym - 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4.  

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 30 października do 26 listopada 2019 roku: 

I. W okresie od 30 października do 26 listopada 2019 roku wydano 11 Zarządzeń, w tym:  

1. Zarządzenie nr 146/19 z dnia 30 października 2019 roku w sprawie sporządzenia 

wykazu nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej 

w miejscowości Sadek Gmina Szydłowiec oznaczonej numerem działki 411/16. 

2. Zarządzenie nr 147/19 z dnia 30 października 2019 roku w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu w roku budżetowym 2019. 

3. Zarządzenie nr 148/19 z dnia 31 października 2019 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2019. 

4. Zarządzenie nr 149/19 z dnia 6 listopada 2019 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na udzielenie kredytu długoterminowego. 

5. Zarządzenie nr 150/19 z dnia 6 listopada 2019 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na modernizację i przebudowę Kina Górnik w Szydłowcu.  

6. Zarządzenie nr 151/19 z dnia 12 listopada 2019 roku sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków na rok 2019 . 

7. Zarządzenie nr 152/19 z dnia 14 listopada 2019 roku w sprawie przedstawienia 

projektu Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 2020r. oraz projektu Uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2034. 

8. Zarządzenie nr 153/19 z dnia 21 listopada 2019 roku w sprawie przeprowadzenia 

inwentaryzacji składników majątkowych Gminy Szydłowiec w jednostce Urząd 

Miejski w Szydłowcu. 

9. Zarządzenie nr 154/19 z dnia 21 listopada 2019 roku w sprawie powołania zespołów 

spisowych do przeprowadzenia inwentaryzacji składników majątkowych Gminy 

Szydłowiec w jednostce Urząd Miejski w Szydłowcu w zakresie aktywów 

pieniężnych, papierów wartościowych oraz materiałów.  

10. Zarządzenie nr 155/19 z dnia 22 listopada 2019 roku zmieniające Zarządzenie 

w sprawie wprowadzenia jednolitych stawek wynajmu pomieszczeń i obiektów 

sportowych należących do szkół, dla których Gmina Szydłowiec jest organem 

prowadzącym.  

11.  Zarządzenie nr 156/19 z dnia 22 listopada 2019 roku w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na realizację w roku 2020 zadania własnego Gminy w zakresie 
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Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii.  

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie:  

1. Wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr 

IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 

2. Określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

3. Przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Szydłowiec na lata 

2020-2022. 

4. Zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej.  

III. W okresie od 30 października do 26 listopada 2019 roku wydano: 

1. Jedną decyzję umorzeniową z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w kwocie 120,00 zł. 

2. Cztery decyzje umorzeniowew z tytułu podatku od osób fizycznych, w tym: 

a) trzy decyzje w łacznym zobowiązaniu pieniężnym na kwotę 718,75 zł , 

b) jedną decyzję umarzającą odsetki w podatku od nieruchomości na kwotę 3.161,00 zł.  

IV. Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji w dniu 

30 października 2019 roku: 

1. Uchwała nr XIII/87/19 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Nr IV/29/18 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2019-2030 – uchwała w trakcie realizacji.  

2. Uchwała nr XIII/88/19 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 

2018 r – uchwała w trakcie realizacji.  

3. Uchwała nr XIII/89/19 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na 

wyprzedzające finansowanie działań w ramach PROW na lata 2014-2020 – uchwała 

w trakcie realizacji.  

4. Uchwała nr XIII/90/19 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2020 r. - uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała nr XIII/91/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości - uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała nr XIII/92/19 zmieniająca uchwałę Nr IV/27/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych obiektów, 

oraz ustalenia stawek opłat za korzystanie z nich - uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała nr XIII/93/19 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2020 - uchwała zrealizowana  
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8. Uchwała nr XIII/94/19 w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Szydłowiec 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2020 r. - uchwała zrealizowana. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru. 

Ad 5.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2019 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami, tj. od 30.10.2019r. do 27.11.2019r. 

Zarządzeniem Nr 148/19 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 października 2019r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 75011 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 607  zł  - z przeznaczeniem  na realizację zadań 

dotyczących udostępniania danych z rejestru PESEL. 

2. W rozdziale 85228 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zmniejszenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 2.000 zł  - korekta planu świadczeń specjalistycznych 

usług opiekuńczych. 

3. W rozdziale 85216 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 135.666  zł  - z przeznaczeniem  na dofinansowanie 

wypłat zasiłków stałych. 

4. W rozdziale 85219 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 26.686 zł  - z przeznaczeniem  na zadania wynikające 

z art. 121 ust.3a  ustawy o pomocy społecznej 

5. W rozdziale 85504 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 32.036  zł  - z przeznaczeniem  na dofinansowanie 

realizacji Programu asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej.  

6. W rozdziale 85502 Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 463.650 zł  - z przeznaczeniem  na realizację świadczeń 

rodzinnych. 

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 656.645 zł.  

Zarządzeniem Nr 151/19 Burmistrza Szydłowca z dnia 12 listopada 2019 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 85415Decyzją Wojewody Mazowieckiego dokonano zwiększenia planu 

dochodów i wydatków o kwotę 3.021 zł  - z przeznaczeniem  na dofinansowanie zakupu 

podręczników i materiałów edukacyjnych dla uczniów – Wyprawka szkolna 

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 3.021 zł. 

Ogółem powyższymi Zarządzeniami zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

659.666 zł. 
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Ad pkt 6 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r.  

W dniu 25 listopada 2019 r. do Gminy Szydłowiec wpłynęły następujące pisma: 

1) Pismo z Ministerstwa Finansów informujące o przyznaniu Gminie Szydłowiec środków 

z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej w kwocie 34.961 zł.                                          

Kwota ta przeznaczona jest na dofinansowanie doposażenia publicznych szkół                               

i placówek prowadzonych przez jst w zakresie nowych pomieszczeń do nauki 

pozyskanych w wyniku adaptacji. 

2) Pismo od Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szydłowcu o zmianę 

przeznaczenia środków finansowych przekazanych przez Gminę Szydłowiec z zadania  

„Dofinansowanie zakupu samochodu kwatermistrzowskiego zaopatrzeniowego dla                      

KP PSP w Szydłowcu” na zadanie „Dofinansowanie zakupu sprzętu – kabiny do 

pojazdu „Can-Am” wraz z wyposażeniem dla KP PSP w Szydłowcu”. 

W związku z powyższymi zmianami plan dochodów i wydatków ulega zwiększeniu                            

o kwotę 34.961 zł oraz zmianie ulega zał. nr 1, zał. nr 2, zał. nr 3 i zał.nr 5 do projektu powyższej 

uchwały. 

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad pkt 6 ppkt 2. 

Dyr. MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

wniosku o wypłatę dodatku energetycznego wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 5d ust. 2 

ustawy – Prawo energetyczne (Dz. U. z 2019 r. poz. 755 ze zm.) rada gminy określa, w drodze 

uchwały, wzór wniosku o wypłatę dodatku energetycznego dla odbiorcy wrażliwego energii 

elektrycznej zamieszkałego na terenie Gminy Szydłowiec. Wynika to z art. 39 obowiązującej 

od 4 maja 2019 r. zmiany wprowadzonej ustawą z 21 lutego 2019 r. o zmianie niektórych ustaw 

w związku z zapewnieniem stosowania rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 

2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz. U. z 2019 r. poz. 730). Podjęcie uchwały wynika także 

z konieczności właściwego realizowania przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Szydłowcu zadania z zakresu administracji rządowej dotyczącego przyznawania 

i wypłacania odbiorcom wrażliwym energii elektrycznej zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. W związku z powyższym podjęcie uchwały zgodne z przedłożonym projektem 

jest zasadne.  

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad pkt 6 ppkt 3. 

Dyr. MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Szydłowiec na lata 2020-2022 wraz z uzasadnieniem. 

Art. 3 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej (Dz. 

U. z 2019 r. poz. 1111 ze zm.) nakłada na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek 

objęcia szczególną pomocą rodziny przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo 

– wychowawczych w zakresie ustalonym ustawą oraz zgodnie z art. 176 wyżej wymienionej 

ustawy, obowiązek opracowania i realizacji 3-letniego programu wspierania rodziny. Mając na 

uwadze powyższe przyjęcie programu jest zasadne. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt 6 ppkt 4. 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

odpowiedzi na skargę Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącą sposobu przeprowadzenia 

konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca w sprawie zmiany granic sołectw 

Szydłówek I i Szydłówek II wraz z uzasadnieniem. W dniu 14 października 2019 roku do 

Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wpłynęło pismo Wojewody Mazowieckiego znak: WNP-

R.40.54.2019.MN w sprawie skargi Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącej sposobu 

przeprowadzenia konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca w sprawie zmiany 

granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II. 

Po wysłuchaniu na posiedzeniu Komisji w dniu 13 listopada 2019 r. skarżącego Pana 

Zbigniewa Rucińskiego, zapoznaniu się z treścią skargi oraz treścią Zarządzenia Burmistrza nr 

125/19, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdziła, że: 

1. Zarzut dotyczący wyboru konsultacji społecznych  jest bezzasadny. Uchwała L/362/18 

w żaden sposób nie precyzuje jaką formę konsultacji powinien wybrać Burmistrz. Zgodnie 

z § 3 ust. 1 dopuszczalnych jest kilka różnych form konsultacji. Zgodnie z § 4 ust. 1, decyzję 

o wszczęciu konsultacji podejmuje Burmistrz w formie zarządzenia. Ust. 2 wskazuje, jakie 

elementy powinno zawierać zarządzenie. Wszystkie te elementy są zawarte w zarządzeniu 

Burmistrza nr 125/19. Zarządzenie jest więc zgodne z prawem.  

2. Zarzut dotyczący naruszenie przez Burmistrza Uchwały Rady Miejskiej Nr L/362/18 

z uwagi na to, że wniosek mieszkańców powinien być złożony przez 150 mieszkańców jest 

bezzasadny. W zakresie wszczęcia konsultacji występują dwa przepisy w uchwale: § 4 ust. 

1 oraz § 5 ust. 1. Podstawowym jest jednak § 4 ust. 1, który wyraźnie wskazuje, że "decyzję 

o wszczęciu konsultacji społecznych podejmuje Burmistrz Szydłowca w drodze 

Zarządzenia" § 5 ust. 1 wskazuje natomiast, że Konsultacje społeczne mogą być 

przeprowadzone również z inicjatywy" tj. wniosek 150 mieszkańców. Powyższe więc 

wskazuje, że Burmistrz może zawsze wszcząć konsultacje z własnej inicjatywy, jeżeli widzi 

taką potrzebę. Złożony przez mieszkańców Szydłówka II wniosek z dnia 8 lipca 2019 r. nie 

dotyczył wszczęcia konsultacji, ale przyłączenia ich do sołectwa Szydłówka I. Burmistrz 

wszczął konsultacje dotyczące zmiany granic sołectw nie na podstawie wniosku 

mieszkańców lecz z własnej inicjatywy. Podstawą wszczęcia był § 4 ust. 1, co wyraźnie 

wskazano w podstawie prawnej zarządzenia. To sprawia, że nie doszło do naruszenia prawa 
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przy wydaniu zarządzenia, a liczba mieszkańców, którzy podpisali się pod wnioskiem 

z dnia 8 lipca nie ma żadnego znaczenia.  

Komisja ponadto stwierdziła, że konsultacje w żaden sposób nie przesądzają decyzji, jaką 

podejmą w tym zakresie radni Rady Miejskiej. To oni ostatecznie zdecydują o przyłączeniu, 

a konsultacje są jedynie pewną pomocą służącą podjęciu tej decyzji, poprzez wyrażenie 

stanowiska przez samych mieszkańców. 

W oparciu o wyjaśnienia Komisja stwierdziła, że zarzuty dotyczącą sposobu przeprowadzenia 

konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca w sprawie zmiany granic sołectw 

Szydłówek I i Szydłówek II nie zostały potwierdzone, w związku z czym skargę należało uznać 

za bezzasadną. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt 6 ppkt 5. 

Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Filialnej  Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w Szydłowcu z 

uzasadnieniem.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 7. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018/2019. 

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał czy będą jakieś uwagi lub zapytania dotyczące tej 

informacji. 

Wobec braku uwag i wniosków zaproponował przyjęcie informacji poprzez aklamację.  

 

Ad 8. 

Radni nie składali interpelacji ani zapytań.  

 

Ad 9. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 29.10.2019 r. od mieszkańca Szydłowca w sprawie trudnej sytuacji 

materialnej oraz prośby o pomoc przy naprawie dachu na posesji. 

 Pismo z dnia 18.10.2019 r. od Komendy Wojewódzkiej Policji z siedzibą w Radomiu 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości. 

 Pismo z dnia 13.11.2019 r. Przewodniczącego RM do Wojewody Mazowieckiego 

w sprawie skargi dotyczącej sposobu przeprowadzenia konsultacji społecznych przez 

Burmistrza Szydłowca. 

 Zaproszenie od Komendanta Powiatowego Policji w Szydłowcu na debatę społeczną 

w sprawie bezpieczeństwa na terenie powiatu szydłowieckiego. 
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 Pismo z dnia 20.11.2019 r. od Burmistrza Szydłowca ws. przekazania skargi na 

działalność Prezesa Zarządu Spółki Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. w Szydłowcu 

oraz pismo z dnia 20.11.2019 r. w sprawie przekazania poradnika objaśniającego 

szkodliwość azbestu.  

 Pismo z dnia 13.11.2019 r. od Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie przekazania projektu uchwały w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącą sposobu 

przeprowadzenia konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca w sprawie 

zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II. 

 Pismo z dnia 12.11.2019 r. z Regionalnych Lasów Państwowych w Radomiu do 

Przewodniczącego RM dotyczące poparcia inicjatywy powstania tras pieszo-

rowerowych na terenie gminy i powiatu szydłowieckiego.  

 Pismo z dnia 12.11.2019 r. z Nadleśnictwa Stąporków do Przewodniczącego RM 

w sprawie zgody na przebieg trasy pieszo-rowerowej przez tereny Nadleśnictwa 

Stąporków.  

 Pismo z dnia 14 listopada 2019 r. z Prokuratury Rejonowej Radom – Wschód w sprawie 

nadesłania do Prokuratury Uchwały Nr 38/VIII/15 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

30 kwietnia 2015 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Szydłowiec wraz z odpowiedzią z dnia 26 listopada 

2019 r. 

 Przekazał informację dotyczącą zbiórki środków w ramach ,,Szlachetnej Paczki”. 

 Pismo z dnia 14.11.2019 r. od Mazowieckiego Doradztwa Rolniczego w sprawie prośby 

o możliwość wystąpienia na sesji Rady Miejskiej dotyczącego przedstawienia 

informacji oraz zainteresowanie zebranych programami rolniczymi.  

Ad 11.  

Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza Szydłowca w związku 

z przyjętą uchwałą dotyczącą skargi sołtysa Zbigniewa Rucińskiego. Poinformował, że radni 

otrzymali informację dotyczącą wyników konsultacji w sprawie zmiany granic sołectw 

Szydłówek I i Szydłówek II. Stwierdził, że dobrze by się stało, aby mieszkańcy, którzy są 

bezpośrednio zainteresowani zaistniałą sytuacją posiadali informacje dotyczące rozstrzygnięcia 

konsultacji społecznych. Zapytał Burmistrza Szydłowca czy podjął jakąś decyzję w tej sprawie. 

Oczywiście ostateczną decyzję, jeżeli chodzi o zmiany administracyjne podejmuje Rada 

Miejska. Zapytał czy odbyły się jakiekolwiek rozmowy w tej sprawie i czy Burmistrz posiada 

jakieś stanowisko, ponieważ mieszkańcy czekają na odpowiedź w tej kwestii. Radni podjęli 

uchwałę w sprawie  udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Zbigniewa Rucińskiego dotyczącą 

sposobu przeprowadzenia konsultacji społecznych przez Burmistrza Szydłowca w sprawie 

zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek II, która jasno precyzuje stanowisko Rady 

Miejskiej. Chciałby dowiedzieć się jak wygląda dalszy tryb postępowania w ww. sprawie.  

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew poinformował, że został złożony wniosek, i z tego co mu 

wiadomo, tryb postępowania z takim wnioskiem powinien zakończyć się stosowaną uchwałą. 

Wniosek powinien zostać zrealizowany od początku do końca. Stwierdził, że na sesji obecny 

jest radca prawny, który uzupełni jego wypowiedz w tej kwestii. Na ten moment zostały 

przeprowadzone konsultacje społeczne i znany jest ich wynik. Zostanie przygotowany w tej 

sprawie projekt uchwały, który zawierać będzie także stanowisko Burmistrza.  
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Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego, kto miałby 

przygotować projekt uchwały ws. konsultacji. Czy wskazane jest, aby taki projekt uchwały 

powstał z inicjatywy np. grupy radnych. 

 

Radca prawny Paweł Kaczmarek odpowiedział, że tak jak już mówił Burmistrz Szydłowca 

wynikiem kończącym działania, które zostały już podjęte w oparciu o złożony dotychczas 

wniosek, będzie przygotowanie projektu uchwały. Natomiast sama treść projektu uchwały 

będzie uzależniona od wyniku konsultacji i decyzji Burmistrza Szydłowca. Na pewno zakończy 

się ta procedura złożeniem projektu uchwały do Rady Miejskiej.  

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew dodał, że projekt uchwały podejmuje Rada Miejska, także 

ostateczna decyzja będzie należała do radnych.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał, kto będzie inicjatorem projektu uchwały, ponieważ nie wie 

czy miałoby to powstać z inicjatywy Burmistrza czy radnych.  

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew stwierdził, że jego stanowisko nie jest wiążące, ale 

w związku z tym, że wniosek wpłynął do niego, więc projekt uchwały również będzie jego 

inicjatywą.  

 

Sołtys sołectwa Chustki Halina Zawadzka w imieniu mieszkańców zgłosiła problem 

nieoświetlonego wjazdu ,,Szydłowiec Północ” z drogi E7. Bardzo skarżą się mieszkańcy na 

brak tego oświetlenia, którego już nie ma ponad miesiąc. Przypomniała, że jest to główny węzeł 

komunikacyjny tamtym rejonie.   

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał czy mieszkańcy kontaktowali się z kimkolwiek, aby 

wyjaśnić powód takiego stanu rzeczy.  

 

Sołtys sołectwa Chustki Halina Zawadzka stwierdziła, że dzwoniła do przedstawiciela 

GDDKiA, który odpowiedzialny jest za stan dróg na tym odcinku. Pracownik GDDKiA 

poinformował, że brak oświetlenia tego odcinka spowodowany jest kradzieżą przewodów.  

Mieszkańcy bardzo długo już czekają, aby znowu na tym węźle było światło. Poprosiła o pomoc 

w kontaktach z GDDKiA w tej sprawie, aby zwiększyć bezpieczeństwo mieszkańców.   

 

Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się do Burmistrza Szydłowca o zainteresowaniem się 

brakiem światła na tym węźle.  

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew poinformował, że już kilkukrotnie Gmina interweniowała 

w sprawie braku oświetlenia na węzłach. Oczywiście prośba ta zostanie ponowiona do 

GDDKiA, zostanie przesłane tam kolejne już pismo.  

 

Sołtys sołectwa Barak Halina Tamioła zapytała czy busy transportu zbiorowego będą 

kiedykolwiek zatrzymywać się na Baraku. Czy mieszkańcy m. Barak mogą mieć jakąś nadzieję 

na to, że kiedyś będą mogli wydostać się z miejscowości komunikacją zbiorową. Stwierdziła, 

że w najbliższym czasie zostanie otwarty kolejny odcinek drogi S7 czy dzięki temu busy będą 

przejeżdżać przez Barak i się tam zatrzymywać. Mieszkańcy muszą chodzić aż na przystanek 

koło Zespołu Szkół im. Korpusu Ochrony Pogranicza.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się do Burmistrza Szydłowca o odpowiedź w tej sprawie.  
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Burmistrz Szydłowca A. Ludew zwracając się do sołtys sołectwa Barak stwierdził, że temat 

ten był już wielokrotnie podnoszony. Gmina nie posiada żadnego przewoźnika ponieważ są to 

komercyjne firmy, które kalkulują sobie koszty w związku z realizacją przewozów na danej 

linii. Gmina nic więcej nie może zrobić w tym temacie jak tylko zwracać się do przewoźników 

z prośbą o uruchomienie takich linii. Prośby takie były już kierowane i żaden przewoźnik nie 

zadeklarował się jak do tej pory. Na obecną chwilę trwają rozmowy z powiatem szydłowieckim 

w kwestii złożenia wniosku, który obejmowałby również Barak, Wole Korzeniową i Sadek 

Komorniki. Poinformował, że po rozmowach, które odbyły się w Starostwie, żaden przewoźnik 

nie chce się zdecydować na przejazd na takiej linii. Zastanawia się co z tym zrobić i jeżeli 

dojdzie do tego, że taki wniosek zostanie złożony tj. wniosek rządowy dotyczący transportu 

zbiorowego to nawet jeżeli taki wniosek uzyska akceptacje abstrahując, że taki  wniosek 

zostanie złożony przez Powiat, nie występuje żadna gwarancja, że będzie ktoś kto będzie na tej 

linii jeździł.  

 

Sołtys sołectwa Barak Halina Tamioła stwierdziła, że jeżeli bus będzie jeździł w stronę 

Skarżyska a droga będzie już udrożniona to musi jechać przez Barak.  

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew oznajmił, że bus z pewnością jak do tej pory będzie jeździł 

trasą szybkiego ruchu. Nie ma tu wpływu powstanie nowego odcinka S7. Nic to nie zmieni.  

 

Sołtys sołectwa Barak Halina Tamioła stwierdziła, że po powstaniu nowego odcinka drogi 

S7 będzie wjazd i wyjazd i busy będą mogły jeździć lokalnymi drogami. Po co ma jeździć 

szybkiego ruchu jak może przez Barak.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał czy Pani H. Tamioła posiada wiedzę, ilu mieszkańców 

chciałoby i korzysta z komunikacji zbiorowej w m. Barak. Często jest tak, że mieszkańcy się 

deklarują a później w rzeczywistości przewoźnicy rezygnują z takich działań, ponieważ okazuje 

się, że nie ma chętnych do korzystania z ich usług. Chciałby mieć stu procentową pewność, 

jeżeli oczywiście jest taka możliwość, aby prosić o deklarację mieszkańców. Poprosił 

o wsparcie takiego wniosku. Dużo się słyszy o projekcie rządowym i w wielu gminach powstają 

takie możliwości z korzystania z busów i PKSów, które są odtwarzane, jednak poparte jest to 

wszystko wieloma podpisami mieszkańców i w późniejszym czasie realnym korzystaniem 

z tego typu usług.  

 

Sołtys sołectwa Barak Halina Tamioła poinformowała, że już była robiona taka lista na której 

podpisali się mieszkańcy, także mieszkańcy z Sadku Komorniki.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał ile podpisało się mieszkańców na tej liście i czy tak lista 

była komuś przekazana.  

 

Sołtys sołectwa Barak Halina Tamioła poinformowała, że na liście podpisało się 30 osób 

i była składana po koniec prac na nowej drodze ekspresowej S7.   

 

Przewod. M. Koniarczyk poprosił, aby pani sołtys przekazała mu kopie tej listy. Dodał, że 

chodzi tu o nabór rządowy, a takie projekty są dość trudne w pozyskaniu środków, ponieważ 

trzeba spełnić wymagania i kryteria. Spróbuje czegoś dowiedzieć się w tej sprawie aczkolwiek 

w gminach ościennych nie słyszał o otwarciu takich linii.  

 

Ad 12. 

Na tym porządek XIV sesji został wyczerpany. 
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Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XIV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XIV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300 do godz. 1400 

 

Rada podjęła uchwały: XIV/95/19, XIV/96/19, XIV/97/19, XIV/98/19, XIV/99/19.  

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 
 


